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Aerdenhout ■ Op Landgoed Alver-
na in Aerdenhout hebben bewoners
van de zorgappartementen en omwo-
nenden donderdagmiddag samen
kerstliederen gezongen. Dat gebeur-
de onder begeleiding van zanger Pa-
trick van Kessel.
Het is een bonte mix bij de samen-
zang in de gemixte leefgemeenschap.
Van oudsher wonen de zusters Fran-
ciscanessen op het terrein, nu genie-
ten ze van hun oude dag.
Sinds 2011 is De Zorgspecialist betrok-
ken bij het landgoed, onder meer in
een kleinschalige woonvoorziening,
de Tuinkamer van Alverna. Vorig jaar
startte een locatie voor begeleid wo-
nen, waar ( jong)volwassenen wonen
met een licht verstandelijke beper-
king of een stoornis in het autistisch
spectrum.
Volgens De Zorgspecialist leveren de
jongeren via diverse vormen van dag-
besteding ’een mooie bijdrage’ aan
het landgoed. „Zo draagt de integra-
tie van mensen met of zonder beper-
king, jong en oud, bij aan het vergro-
ten van de levenskwaliteit”, zegt di-
recteur Esther Vink van De Zorgspe-
cialist.
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SAMENZIJN Bonte mix zingt kerstliederen op Landgoed Alverna

Haarlem ■ Terwijl andere horeca-
gelegenheden aan het Spaarne van
de grauwe decembermaand ge-
bruikmaken om allerlei lichtjes en
lampjes te ontsteken, is het bij huis-
nummer 78 donker. Achter de deu-
ren bevindt zich de failliete lhbtiq+
uitgaansplek Lavender. Dinsdag
werd het faillissement van de zaak
aangevraagd.

Lavender werd uitgebaat door de
stichting Queer Haarlem, waarvan
de voorzitter Leroy Duivenvoorden
aangaf dat er te makkelijk met geld
gestrooid is door directeur Rick Bus-
scher. Naar verluid zou er iedere
maand 10.000 euro meer worden
uitgegeven dan er binnenkwam.
Busscher trok het boetekleed aan, en
haalde diens ’onervarenheid in de
horeca’ aan.

Met meer café-ervaring zou een
nieuw initiatief wel gewoon van de

grond moeten komen, denkt Dui-
venvoorden. De geleerde lessen van
Lavender kunnen wellicht zelfs de
’aanzet’ daartoe zijn. „Dan heb je
iets met minder financiële compli-
caties. Ik denk namelijk zeker dat
het wel kan, een succesvolle queer-
bar in Haarlem.”

Anderen zijn daar minder zeker
van. Niet in de laatste plaats BVNL-
raadslid Joey Rademaker, die er zo-
als verwacht stevig op reageert. „Als
je businessplan bestaat uit lekker
deugen, een regenboogvlag ophan-
gen en 90.000 euro aan subsidie in-
nen, ga je gewoon failliet.”

Ingewikkeld
Die straffe teksten zou Roy Dongen
zeker niet herhalen, maar ziet wel
dat het zakelijke aspect van een re-
genbooghuis à la Lavender anno
2024 ingewikkeld is. De voorman
van COC Kennemerland was in zijn
jongere jaren een kroegbaas in
Zandvoort, en ziet bij collega-voor-
zitters in het land dat overal lhbtiq+
uitgaansplekken worden gesloten.

„Ze vertellen allemaal dat ze hun
panden en horecagelegenheden
wegdoen. Dat heeft te maken met fi-
nanciën”, zegt hij.

Uitgaan in de queer scene is na-
melijk veranderd, waardoor er sim-
pelweg minder te verdienen valt
met een lhbtiq+ kroeg. „Vroeger
ging ik op stap in de Reguliersd-
warsstraat in Amsterdam, en dan
kon je nauwelijks de straat door.
Overal stonden mensen met elkaar
kennis te maken”, aldus Dongen.
„Nu gaan jongeren bij elkaar thuis
loungen, of gaan ze uit in gemengde
groepjes van homo’s en hetero’s. Als
iemand dan een date zoekt, zet hij
Grindr (een datingapp voor man-
nen, red.) aan.”

Daarnaast, zo vertelt Dongen, zit-
ten niet alle subsecties van de Haar-
lemse lhbti-gemeenschap te wach-
ten op een regenbooghuis zoals La-
vender. „Voor de ouderen is het te
druk, en autistische jongeren krij-
gen er te veel prikkels.” En dan heb
je nog de jongste doelgroep, van 12
tot 18, van wie de ouders er niet blij
mee zijn als ze op een plek zijn waar
alcohol wordt geschonken. Voor hen
kan je beter een avondje een jeugd-
honk afhuren, denkt Dongen. „Dan
haal je een paar flessen cola en ga je
biljarten”, weet hij.

Ook vrijwilliger Joris Krouwels,
tevens D66-raadslid, denkt dat een
’Lavender 2.0’ geen lang leven be-
schoren zal zijn. Krouwels heeft
vaak meegeholpen bij het klussen in
de gesloten ’roze’ kroeg, en is er dik-

wijls geweest. Van 2014 tot 2021
werkte hij in horecazaken in Haar-
lem en Zandvoort, en ziet hoe deze
bedrijfstak het over de hele linie las-
tig heeft.

Net als Dongen denkt Krouwels
dat mismanagement maar een klein
deel van het verhaal is. „Ik zou zelf
geen nieuwe lhbtiq+ bar beginnen”,
aarzelt Krouwels, maar pakt daarna
door. „Haarlem is een prijzige stad.
Ook de horeca die in potentie heel
Haarlem bedient heeft het moei-
lijk.” Huren zijn hoog, en de winst-
marges daardoor laag.

Een vraag die nog blijft staan, is
hoe een subsidie van 90.000 euro er
niet voor heeft gezorgd dat Laven-
der overeind kon blijven. „Dat is ge-
woon raar”, vindt Hart voor Haar-
lem-raadslid Louise van Zetten. Ze

stelt donderdag daarom vragen aan
wethouder Eva de Raadt (diversiteit)
over de rechtmatigheid en de ver-
antwoording van dat geld. Ze wil in-
zage in de subsidie-aanvraag, ze
hoopt ook de bestedingsoverzichten
te mogen inzien.

Geen behoefte
Krouwels heeft niet de behoefte om
de wethouder het hemd van het lijf
te vragen. Hij legt uit dat het geld
bedoeld was om Lavender geschikt
te maken voor mindervaliden en be-
zoekers die snel overprikkeld raken.
Met eigen ogen heeft hij toeganke-
lijke toiletten, rolstoelheuvels en
stilteruimtes gebouwd zien wor-
den.

„Ik ga er dus vanuit dat de subsi-
die goed besteed is. Als uit onder-
zoek blijkt dat dit niet het geval is,
gaan wij er wat anders van vinden.”

Dat onderzoek naar de subsidie
wordt ook zeker gehouden, beves-
tigt de woordvoerder van De Raadt.
„Die staat al gepland, en zal in 2025
plaatsvinden. We doen dat bij elke
subsidie. Uiteraard wordt ook hier
gekeken of alles goed is besteed.”

De raadsleden kijken reikhalzend
uit naar het onderzoek. Roy Dongen
en het COC zijn vooral bezig om de
lhbti+ gemeenschap te blijven on-
dersteunen. Want, zo benadrukt hij,
ook zonder vaste stek gebeurt er
meer dan genoeg, met festivals als
Pride en divers thema-avonden. „De
kalender van 2025 is goed gevuld.
Alles gaat eigenlijk gewoon door.”

DIVERSITEIT Bijdrage gemeente Haarlem van 90.000 euro mocht niet meer baten

Misschien wel nooit meer een
lhbti-bar na sluiting Lavender
Deze week was het bankroet van queerbar Lavender,
na nog geen drie maanden open te zijn geweest. En
dat na een gemeentelijke injectie van 90.000 euro.
De sluiting betekent misschien wel een definitief
einde voor lhbtiq+-horeca in Haarlem. Tegelijkertijd
vraagt menigeen zich af: hoe kan je zo snel failliet
gaan, na zo veel subsidie?
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